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Zápis z jednání 
Dopravní komise Rady Kraje Vysočina č. 10/2022 

konaného dne 8. 12. 2022 
 
Přítomni: 

1. Josef Komínek 7. Václav Venhauer (předseda) 

2. Vladimír Malý 8. Milan Mokrý 

3. Josef Jambor 9. Zdeněk Navrátil (místopředseda) 

4. Lukáš Semerád 10. Hana Škodová 

5. Hana Stuchlík Kašpaříková 11. Hana Strnadová (tajemnice) 

6. Jan Mokříš  

 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Jana Nagyová 3. Aleš Kratina 

2. Petr Piáček   

 
Hosté: 

1. Miroslav Houška (náměstek hejtmana) 

2. Pavel Bartoš (KrÚ, odbor dopravy a silničního hospodářství) 

2. Radovan Necid (Krajská správa a údržba silnic Vysočiny) 

3. Veronika Vošická Buráňová (BESIP) 
 
Program: 

1. Zahájení jednání, schválení programu, schválení zápisu; 

2. Kontrola plnění usnesení z minulých jednání; 

3. Aktuální informace z odboru dopravy a silničního hospodářství; 

4. Veřejná doprava Vysočiny – informace z oblasti veřejné dopravy; 

5. Aktuální informace z Krajské správy a údržby silnic Vysočiny; 

6. Plán činnosti komise na rok 2023; 

7. Diskuze, různé; 

8. Závěr. 

1. Zahájení jednání, schválení programu 
Václav Venhauer, předseda Dopravní komise Rady Kraje Vysočina, přivítal všechny přítomné 
a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že je komise usnášeníschopná.  
Přednesl návrh programu jednání, který byl 9 hlasy schválen. K zápisu ze zasedání č. 9/2022 
nebyly vzneseny žádné připomínky a byl 9 hlasy schválen. 
 
2. Kontrola plnění usnesení z minulých jednání 
Václav Venhauer provedl kontrolu plnění úkolů a usnesení z posledního zasedání dopravní 
komise.  
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3. Aktuální informace z odboru dopravy a silničního hospodářství 
Hana Strnadová předložila následující informace: 

- dochází k ukončování staveb, probíhá zúčtování a fakturace; 
- byly odeslány podklady pro zúčtování na stavby, na které Kraj Vysočina získal dotaci 

z rozpočtu SFDI. Jedná se o akce II/152 Hrotovice – Dukovany, 1. stavba, okružní 
křižovatka, II/360 Velké Meziříčí – křiž. silnic II/360 a III/36054. Dále pak pro financování 
přípravy opatření na DI pro přepravu NTK pro NJZ EDU; 

- byla vypsána výběrová řízení na stavby, které budou realizovány v roce 2023; 
- radě kraje byla předložena aktualizace investičního plánu KSÚSV – byla zařazena akce 

zateplení cestmistrovství Telč; 
- zastupitelstvu kraje bude předložen návrh na navýšení příspěvku pro KSÚSV za účelem 

pokrytí zvýšených nákladů běžné provozní činnosti v roce 2022 v celkové výši 
33 220 tis. Kč; 

- oficiálně byla zahájena stavba JV obchvatu Jihlavy – část JIH. 
 
Radovan Necid doplnil informace k zateplení budov a provozní ztrátě KSÚSV. 
 
Miroslav Houška podal aktuální informace k finančním prostředkům u Sberbank. 
 
Na zasedání se dostavila členka komise Hana Stuchlík Kašpaříková. 
 
 
4. Veřejná doprava Vysočiny – informace z oblasti veřejné dopravy 
Pavel Bartoš předložil následující informace z oblasti veřejné dopravy: 

- JHMD dne 2. 10. 2022 pozbyly osvědčení o bezpečnosti provozovatele dráhy a dne 
16. 10. 2022  licence k provozování drážní dopravy. Dotčeným obcím byly představeny 
finální změny jízdních řádů, ke kterým dochází od 11. 12. 2022. Jedná se zejména 
o doplnění spojení v pracovní dny v relaci Pacov – Kamenice nad Lipou a současně 
spojení Kamenice nad Lipou – Jindřichův Hradec.  

- v letošním roce končí smlouva s dopravní společností Railway Capital a. s. na 
provozování turistického režimu na trati č. 243 Moravské Budějovice – Jemnice. Provoz 
na dané trati je součástí dopravního plánu schváleného zastupitelstvem. V průběhu 
měsíce ledna bude předloženo radě kraje ke schválení na další období; 

- Správa železnic zadala zpracování studie proveditelnosti na soubor tratí v okolí 
Třebíčska (komplexní řešení celého území). Definované varianty k prověření budou 
uloženy na uložiště dopravní komise; 

- 11. 12. 2022 začíná platnost nových jízdních řádů – je realizovaná úprava optimalizace 
oblasti Jihlava – západ; 

- problém s kapacitou na lince Velké Meziříčí – Třebíč – bylo dokončeno návrhové řešení 
úpravy 7 turnusů, na základě kterého bude možné doplnit tzv. rychlý spoj, který odčerpá 
část cestujících zastávkového spoje z Velkého Meziříčí; 

- optimalizace oblasti Žďárských vrchů – realizace v červnu 2023 se začátkem turistické 
sezóny; 

- úprava integrace tarifu VDV s městem Třebíč – Kraj Vysočina si velmi váží spolupráce 
s městem Třebíč v této oblasti; 

- elektronické odbavení cestujících – do doby zavedení se uvažuje o 7denním 
předplatném formou papírových jízdenek; 

- od 1. 1. 2023 dojde ke změně tarifu VDV. 
 
Hana Škodová se dotázala, zda bude docházet ke změnám na linkách z Třebíče do Hrotovic 
a dále na linku realizovanou společností United Buses.  
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Pavel Bartoš sdělil, že revize této oblasti je plánovaná na první polovinu příštího roku. K United 
Buses uvedl, že Kraj Vysočina nevydává licenci, vydává pouze stanovisko, posledním krokem 
ze strany Kraje Vysočina bylo vydání stanoviska s novými omezujícími podmínkami. 
 
Václav Venhauer vznesl dotaz na nové jízdní vlakové soupravy ve spojení na Pardubice. 
Pavel Bartoš odpověděl, že nové motorové jednotky by měly být k dispozici od změny jízdního 
řádu. Doplnil také, že ministerstvo dopravy z důvodu nevyčerpání finančních prostředků 
z Operačního programu Životní prostředí umožnilo tzv. rychlé elektrizace. Kraj Vysočina by toto 
využil na trati Havlíčkův Brod – Ždírec nad Doubravou/Hlinsko. 
 
 
5. Aktuální informace z Krajské správy a údržby silnic Vysočiny 
Radovan Necid pohovořil o činnosti KSÚSV a informoval zejména o těchto tématech: 

- 1. 11. 2022 začalo pro KSÚSV zimní období, 18. 11. byl první výjezd, od té doby do 
8. 12. vyrazili sypači 9x, zima je prozatím mírná; 

- všechny stavby byly ke konci října ukončeny, nyní probíhá vyúčtování; 
- SFDI – bude převedeno 11 mil. Kč; 
- akce Bačkovice – most nebude v letošní stavební sezóně dokončena, původní zhotovitel 

nekonal, byla vypovězena smlouva, na jaře bude veřejná zakázka vypsána znovu; 
- zasmluvněno 90 % zakázek, jsou vypsány veřejné zakázky na 5 mostů (realizace 

v příštím roce); 
- KSÚSV v letošním roce realizovala 135 stavebních akcí ve finančním objemu 

cca 700 mil. Kč. 
 
 
6. Plán činnosti komise na rok 2023 
Členové komise obdrželi s předstihem návrh plánu činnosti komise na rok 2023, který navazuje 
na činnost komise v letošním roce. 
Plán činnosti bude předložen dne 20. 12. 2022 radě kraje ke schválení. 
 
Hana Stuchlík Kašpaříková požádala o poskytnutí informací o požadavcích na kácení stromů 
podél silnic. Přesnou specifikaci svého požadavku předá řediteli KSÚSV Radovanu Necidovi. 
 
Usnesení 001/10/2022/DK 
Dopravní komise Rady Kraje Vysočina 
doporučuje 
Radě Kraje Vysočina schválit Plán činnosti Dopravní komise Rady Kraje Vysočina na rok 2023. 
Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
7. Diskuze, různé 
Hana Strnadová informovala, že zastupitelstvu kraje bude předložena ke schválení výzva 
k předkládání projektů Programu Fondu Vysočiny Zastávky veřejné linkové dopravy 2023. Jde 
o program, který byl v minulých letech předkládán pod názvem Bezpečná silnice. Jedná se 
o program na podporu výstavby a modernizace zastávek veřejné linkové dopravy v celkovém 
objemu 1 mil. Kč. Minimální výše dotace na jeden projekt je 30 tis. Kč, maximální výše dotace je 
100 tis. Kč. Minimální podíl příjemce dotace je 50 % celkových nákladů projektu. Žádosti lze 
podávat od 13. 3. 2023 do 7. 4. 2023. 
 
Veronika Vošická Buráňová se dotázala na podporu dopravních hřišť z Fondu Vysočiny. 
Miroslav Houška uvedl, že s podporou dopravních hřišť se ve Fondu Vysočiny pro příští rok 
nepočítá. 
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Hana Stuchlík Kašpaříková podala členům komise zpětnou vazbu na fungování hodnocení 
Programu Bezpečná silnice 2022. Dle jejího názoru by měl každý hodnotitel hodnotit všechny 
žádosti, ne pouze 2 nebo 3 vybrané projekty. 
Miroslav Houška dodal, že strategie hodnocení projektů vychází ze Zásad Zastupitelstva Kraje 
Vysočina pro přípravu, tvorbu a realizaci programů pro poskytování dotací z Fondu Vysočiny. 
Podnět předá náměstkyni hejtmana Haně Hajnové a vedoucí odboru regionálního rozvoje 
Ivetě Fryšové. 
 
V průběhu jednání se omluvili a odešli členové komise Zdeněk Navrátil a Jan Mokříš.  
 
Usnesení 002/10/2022/DK 
Dopravní komise Rady Kraje Vysočina 
doporučuje 
Radě Kraje Vysočina doporučit Zastupitelstvu Kraje Vysočina vyhlásit program „Zastávky 
veřejné linkové dopravy 2023“. 
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 12. 1. 2023 od 14:00 hodin.  
 
 
8. Závěr 
Václav Venhauer poděkoval přítomným členům a hostům za účast a ukončil zasedání. 
 
 
 
Václav Venhauer 
předseda Dopravní komise Rady Kraje Vysočina 
 
 
 
Ing. Hana Strnadová 
tajemnice Dopravní komise Rady Kraje Vysočina 
 
 
Zpracovala Dana Vrábelová dne 14. 12. 2022. 


